
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LXIII.2023 

LXIII Sesja w dniu 6 grudnia 2023 . 

Obrady rozpoczęto 6 grudnia 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5.  Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 

14.  Aldona Wachowiak-Górniak 

15. Ryszard Wolny 

1.Otwarcie posiedzenia. 

LXIII sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 



Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg poinformował, że porządek obrad został  radnym 

doręczony elektronicznie w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy 

oraz na tablicach ogłoszeń na terenie gminy. 

Następnie zapytał czy do porządku obrad są wnioski dotyczące  jego zmiany lub uzupełnienia? 

Do porządku obrad wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad przebiegał będzie zgodnie z planem, tj. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LX, LXI i LXII sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 



9. Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2024 rok. 

10. Uchwała w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego 

określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

11. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Białośliwie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 212/45 położonej 

w Nieżychowie. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Białośliwie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 224/2 położonej 

w Nieżychowie. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 347/1 położonej w obrębie 

Białośliwie. 

15. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

16. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie 

określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy 

Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

17. Uchwała w sprawie ustanowienia Gminnego programu osłonowego „ Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028. 

18. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2024-2028. 

19. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 



objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2024-2028”. 

20. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym  

z wykonania uchwał Rady. 

21. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

22. Wolne głosy i informacje. 

23. Zakończenie obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LX, LXI i LXII sesji. 

Przewodniczący poprosił radną Małgorzatę Mańka o przedstawienie wniosku  

w sprawie protokołu z XL sesji. 

Radna z protokołem XL sesji zapoznała się i w jej opinii bardzo starannie oddaje przebieg obrad 

i wniosła o przegłosowanie bez odczytania.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu LX sesji.. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

NIEOBECNI (1) 



Jacek Matlak 

Protokół XL sesji z dnia 18 października 2023 r. został przyjęty. 

Ze względu na nieobecność radnego Jacka Matlaka protokół z LXI sesji będzie głosowany na 

następnym posiedzeniu. 

Przewodniczący poprosił radną Jolantę Sikora o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu 

z XLII sesji. 

Radna z protokołem XLII sesji zapoznała się szczegółowo, odzwierciedla przebieg sesji  

i zaproponowała o przegłosowanie bez odczytania 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu LXII sesji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Protokół XLII sesji z dnia 21 listopada 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą 

powołania sekretarza obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radna Joanna Suska. 



6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący powitał radnego powiatu pilskiego pana Krzysztofa Stepnowskiego. 

Pan Krzysztof Stepnowski powiedział, że jest radnym powiatu od lutego br. Zamierza godnie 

reprezentować gminę: Białośliwie, Miasteczko Kraj., Kaczory. Jest osobą aktywną. Przed 

samymi wyborami do rady powiatu obiecał pewne rzeczy i będzie robił wszystko, żeby je 

zrealizować. Chciałby połączyć Miasteczko Krajeńskie z Białośliwiem przez Wolsko, 

Dworzakowo. W tej chwili są na etapie budowy drogi, przetarg wygrała firma z Nakła nad 

Notecią. Będzie budowana droga z Miasteczka Krajeńskiego prawie do końca Wolska z 

poboczami, ze zjazdami i  oznakowaniem. Na etapie przetargu odcinek około pół km może 

troszkę więcej. Pierwsza inwestycja Miasteczko Krajeńskie - Wolsko już jest, przetarg wygrany 

i będzie robiona droga . Czekają na odpowiednie warunki atmosferyczne, żeby było to zrobione 

dobrze. Nie sztuka w zimę zrobić, wyrzucić materiał i pieniądze. Chce bardzo połączyć 

Miasteczko Krajeńskie z Białośliwiem. Będzie to na pewno dużym ułatwieniem dla 

mieszkańców. Są odcinki, które nie są prawnie uregulowane. Było to bardzo ważne 

przedsięwzięcie, ponieważ jest to droga powiatowo-kolejowa. A wiadomo jak z koleją 

rozmawia się. Podjął wyzwanie i będzie to robione, środki są, wykonawca jest. W tej chwili są 

też na etapie kończenia poszerzenia drogi z Dębówka Nowego do Dębówka Starego odcinek 

ok. 70 m. o ile dobrze pamięta, trzeba położyć nawierzchnię ścierną. Warunki atmosferyczne 

nie pozwalają na to. Padło hasło, że również ma być zrobiony przepust koło Dino. Na ulicy 

Witosa trzeba pozbierać materiały, które w tej chwili zamarzły. Będzie reprezentował  

w powiecie te trzy gminy, o których wcześniej wspomniał. Tak się złożyło, że Kaczory mają 

największe szanse, ale zrobi wszystko, żebyśmy też byli zadowoleni. Powiedział, że jeśli radni 

mają pytania to mają pytać. To co będzie wiedział, to odpowie.  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg podziękował za przybycie na zaproszenie. Nie ukrywa, 

że przez jakiś okres czasu zobaczyć było trudno swojego przedstawiciela z rady powiatu na 

sesjach. Z tego co wie sesje rady powiatu już odbywają się normalnie. Sesja w powiecie 

zbiegnie się akurat z sesja budżetową 13 grudnia br., także nie skorzysta z zaproszenia.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak przekazała na ręce radnego powiatu podziękowania, 

ponieważ rzeczywiście przepust przy ulicy Witosa został zrobiony. W imieniu mieszkańców, 

którzy zaraz dzwonili, że coś się dzieje i poinformowali, że jest naprawiony. Dlatego też wielkie 

podziękowania i prośba aby przekazał to dalej. Natomiast jedna rzecz, która została to jeszcze 



chodnik od cmentarza do posesji nr 17, jest to kilkaset metrów, który wymaga oczyszczenia  

i wstępnie rozmawiano, że uda to się zrobić. Ze swojej strony zadała pytanie, ponieważ jest 

okres budżetowy, a też starają się o to, żeby przedłużyć chodnik przy ulicy Witosa jakieś 500 

metrów. Ma być to chodnik i ścieżka rowerowa. Zapytała czy udało się to zabezpieczyć w 

budżecie na 2024 r.  

Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że na tą chwilę nie umie odp. na to pytanie, 

aczkolwiek na następnej sesji radna dowie się. 

Radna Aldona Wachowiak-Górniak podsumowując cieszy się, że jest obecny radny z poziomu 

powiatu i myśli, że wyraża opinię wszystkich tu obecnych. Jest naprawdę wielka możliwość 

zadania pytań i uzyskania szybkich odpowiedzi. Jak święty Mikołaj przybył pan do nas, bo 

naprawdę brakowało tego w tej kadencji.  

Pan Krzysztof Stepnowski powiedział, że w związku z powyższym sesje są jawne i mają 

poinformować kiedy będą odbywać się kolejne sesje. Będzie się starał zawsze uczestniczyć.  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg obiecał, że będzie za każdym razem poinformowany  

o terminie sesji.  

Radna Krystyna Brągiel zgadza się i popiera zadowolenie i wystąpienie przedmówców. 

Faktycznie przez te cztery lata nikt nie zjawił się, częściowo chodzi o radnych z rady powiatu. 

Była w międzyczasie pandemia i trochę to usprawiedliwia nieobecność. Przedtem nie było, 

teraz nie ma i jest to bardzo dziwne. Jak był czas kampanii wyborczej to ci państwo wiedzieli 

gdzie się zjawić. Byli w każdym sołectwie i myśleli, że będzie to tak działało przez całą 

kadencję. Tak to być powinno. Natomiast pewno tylko reprezentowali swoją gminę. Radna to 

tak odbiera i teraz cieszą się, że przynajmniej pod koniec kadencji będzie inaczej. Zapytała czy 

coś wiadomo w temacie dalszej rozbudowy obiektu byłej szkoły rolniczej w Nieżychowie. Czy 

są jakieś plany w budżecie na 2024 r. Oczekują kiedy obiekt ruszy.  

Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że w tej chwili będzie jedna kondygnacja meblowana. 

O dalszych ruchach też poinformuje. Na zewnątrz pracę są teraz nie możliwe ze względu na 

warunki pogodowe. Nie było żadnego przedstawiciela, a on jest radnym od lutego br.  Wyraźnie 

mówi, że trzy gminy są mu bliskie. Będzie walczył o wszystko, żeby wspólnie pomagać  

i obiecuje, że na każdej możliwej sesji będzie. Wy jesteście jego wyborcami i to nie sztuka być 

przed wyborami w każdym sołectwie i wszędzie. On nie miał takiej możliwości, bo tak jak 



powiedział jest od lutego br. Od czasu do czasu spotyka się z Wójtem, Przewodniczącym. Jeżeli 

przejdzie następną kadencję to będzie robił wszystko, żeby połączyć te dwie miejscowości 

porządną drogą.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak zadała ostatnie pytanie o obszar, który jest bardzo ważny. 

Chodzi o kolejkę wąskotorową przy okazji gości, którzy przybywają z powiatu czy wyżej. 

Zawsze sygnalizują jak jest to ważne. Poprosiła, żeby podzielił się pan radny nowymi 

informacjami odnośnie 2024 r. Jeżeli nie to radna ma ogromną prośbę, że jeżeli będzie pan 

gościć to czy może przywozić zawsze aktualne informacje dotyczące kolejki wąskotorowej.  

Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że nie ma najmniejszego problemu wszystko co 

będzie wiadome to będą państwo otrzymywać. Wójt, Starosta cały czas są w kontakcie i 

rozmawiają na temat kolejki wąskotorowej. Nie ma co ukrywać, że kolejka to cos nie 

rentownego, więc trzeba środki dla niej pozyskać z zewnątrz. Powiat nie udźwignie tego, ani 

nie udźwignie tego żadna gmina. Nie ma co oszukiwać się i spojrzeć prawdzie w oczy. Dlatego 

robią wszystko, żeby znaleźć jakieś wspólne rozwiązanie.  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg podziękował w imieniu całego społeczeństwa Gminy 

Białośliwie za przybycie pana radnego.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2023 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. Otworzył dyskusję i poprosił o przedstawienie 

wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów – głos zabrał przewodniczący Karol Bartoszek. 

Powiedział, że w trakcie wspólnego posiedzenia w dniu 4 grudnia br. zapoznała się z treścią 

projektów uchwał. Komisja nie wnosi uwag i pozytywnie opiniuje uchwałę budżetową na 2023 

r. i WPF na lata 2023-2030.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych – głos zabrała przewodnicząca Sylwia Jurgiel.   

Komisja na wspólnym posiedzeniu w dniu 4 grudnia br. przeanalizowała dokładnie uchwałę 

budżetową na 2023 r. i WPF na lata 2023-2030, nie wnosi żadnych uwag i wydała opinię 

pozytywną.  



Komisja Rewizyjna – głos zabrała przewodnicząca Jolanta Sikora. Komisja na posiedzeniu  

w dniu dzisiejszym zapoznała się z uchwała budżetową na 2023 r. i WPF na lata 2023-2030.  

W składzie pięć osób wydali jednogłośnie opinię pozytywną.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.352.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 



posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. W poprzednim punkcie zostały wysłuchane 

opinie pozytywne dot. WPF na lata 2023-2030.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.353.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2023-2030 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

9. Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2024 rok. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r.   



Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. Przypomniał, że cena została obniżona od ceny ustalonej przez  wskaźnik GUS  

i ceny przyjętej nominalnej. Zgodnie z decyzją rady cena została obniżona. Propozycja 

obniżenia ceny uzyskała również poparcie Wlkp. Izby Rolniczej, aby pomóc rolnikom  

w trudnych czasach.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Małgorzata Mańka 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.354.2023  w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2024 rok została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

10. Uchwała w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego 

określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i dokładnie analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. 

Radna Aldona Wachowiak-Górniak podzieliła się ponownie swoim dylematem.  

W międzyczasie między tą komisja, która odbyła się w poniedziałek gdzie było to omawiane 

uchwała ta i następna miała okazje zapoznać się z materiałami, które były wyjściowe  

i opracowane przez pracownika merytorycznego. Jak i również rozwiązaniami, które zostały 

wdrożone w życie uchwałą w Miasteczku Krajeńskim, gdzie uchwała właściwie określała już 

bardzo transparentnie te dodatkowe wymogi, które muszą być zgodne z ustawą. Chodzi o to, 

żeby dać jeszcze ostrzejsze obwarowania i uwarunkowania. W związku z tym dla radnej takie 

rozwiązanie, że jest to zrobione na zasadzie wypracowania projektu, który opiniuje i uchwala 

rada gminy jest uważa za bardziej transparentne. Natomiast jest tutaj propozycja uchwały, która 

zobowiązuje Wójta Gminy Białośliwie do tego, żeby było to na zasadzie Zarządzenia. 

Opracowane, wydane i opublikowane za zasadzie Zarządzenia Wójta. Podzieliła się swoimi 

wątpliwościami, nie zostały one rozwiane i w związku z tym za chwilę zarówno w tej uchwale 

jak i następnej będzie głosowała przeciwko.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego 

określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska 



PRZECIW (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.355.2023  w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do 

indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

11. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i dokładnie analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. 

Przewodniczący powiedział, że radna Aldona Wachowiak-Górniak przedstawiła swoje 

wątpliwości odnośnie poprzedniej i obecnej uchwały.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 



Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska 

PRZECIW (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krystyna Brągiel, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.356.2023  w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Białośliwie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 212/45 położonej  

w Nieżychowie. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i dokładnie analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. 



Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. Przypomniał, że uchwała dotyczy terenu leżącego w kompleksie boisk sportowych 

Orlika i nowo budującej się świetlicy wraz z przedszkolem.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Białośliwie nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 212/45 położonej  

w Nieżychowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.357.2023  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez 

Gminę Białośliwie nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 212/45 

położonej w Nieżychowie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Białośliwie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 224/2 położonej  

w Nieżychowie. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i dokładnie analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. 



Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. Uchwała dotyczy działki na której stoi przepompownia ścieków związana  

z budową kanalizacji.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Białośliwie nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 224/2 położonej  

w Nieżychowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.358.2023  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez 

Gminę Białośliwie nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem geodezyjnym 224/2 

położonej w Nieżychowie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 347/1 położonej w obrębie Białośliwie. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i dokładnie analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. 



Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. Uchwała dotyczyb również działki pod przepompownię ścieków w związku z 

wybudowana kanalizacją między Nieżychowem a Białośliwiem.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Białośliwie 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 347/1 położonej w obrębie Białośliwie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.359.2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Białośliwie nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 347/1 położonej w obrębie 

Białośliwie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

15. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 



dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. Przypomniał, że uchwała dotyczy przedłużenia 

obowiązywania możliwości skorzystania z odliczeń na okres 6 miesięcy w związku  

z zakończeniem obowiązywania uchwały Parlamentu Europejskiego.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 



Uchwała Nr LXIII.360.2023  w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania 

na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

16. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy 

Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r. Jest podobnie jak przy poprzedniej uchwale.   

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na realizację 

przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.361.2023  w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na 

realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

17. Uchwała w sprawie ustanowienia Gminnego programu osłonowego „ Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie ustanowienia Gminnego programu osłonowego „ Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.362.2023  w sprawie ustanowienia Gminnego programu osłonowego „ 

Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

18. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

 Uchwała Nr LXIII.363.2023  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 

udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028..  została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

19. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028”. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji  w dniu 4 grudnia  2023 r.  

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Matlak 

Uchwała Nr LXIII.364.2023  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028” została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

20. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym oraz sprawozdania z wykonania uchwał zostało radnym przekazane 

elektronicznie. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos?  

Radna Krystyna Brągiel zapytał kto jest obecnie w składzie Rady Sportu.  

Wójt odpowiedział, że Krzysztof Sonnenberg ma odpowiedzieć na pytanie, ponieważ to on jest 

Przewodniczącym w Radzie Sportu.  

Przewodniczący zapytał czy chodzi o imienny wykaz. Są reprezentowani wszyscy 

przedstawiciele Stowarzyszeń w większości są to dwie osoby. Reprezentowany jest Gminny 

Ośrodek Kultury i Rada Gminy. Z rady gminy jest radny pan Ryszard Wolny i radna pani 

Joanna Suska. Poprosił, aby zostało to zamieszczone na e sesja. 

Radna Aldona Wachowiak-Górniak zadała pytanie odnośnie 15 punktu , który dotyczy 

przygotowania dokumentacji na zakup samochodu dostawczego na oczyszczalnię ścieków  

w Białośliwiu. Czy będzie to samochód nowy czy używany? Z tego co pamięta budżetowany 

był samochód używany. 



Wójt odp., że na komisji dyskutowane były możliwości zakupowe samochodu nowego  

i używanego. Co przemawia przeciwko nowemu samochodowi to zakup trwający około 6 

miesięcy oczekiwania. Analizował przebieg dotychczasowego auta w skali roku i rekomenduje 

na dzień dzisiejszy zakup kilkuletniego samochodu. Jest zrobione rozeznanie z przebiegiem 

poniżej stu tyś km. W gminie robi rocznie niecałe 15 tyś km. Spadek wartości około 50%. 

Większość firm daje roczną gwarancję na jeżdżenie tego typu autem. Jest zrobione rozeznanie 

cenowe co do zakupu samochodu używanego Renault Master.  

 

Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 15 do niniejszego  protokołu. 

Sprawozdania z wykonania uchwał stanowią załącznik nr 16 i 17 do niniejszego protokołu 

 

21. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący poinformował, że informacje ze swojej działalności przekazał radnym drogą 

elektroniczną.  

Radny Ryszard Wolny przekazał krótką informację z bieżącej działalności Lokalnej Grupy 

Działania. Z uwagi na kończącą się Strategię nie ma kluczowych informacji do przekazania 

wiadomo jest końcowa sprawa rozliczeń projektów. Odbyło się posiedzenie sieci Lokalnych 

Grup Działania na terenie woj. wielkopolskiego gdzie pan Marszałek Krzysztof Grabowski 

poinformował o podpisaniu w miesiącu styczniu wszystkich Strategii, które uzyskały 

akceptację, a jest ich 30. O szczegółach podpisanej umowy na pewno radny poinformuje po 

podpisaniu.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

22. Wolne głosy i informacje. 

Radna Jolanta Sikora korzystając z okazji, że jest przedstawiciel rady powiatu chciała 

naświetlić sytuację. Odwleka się w czasie zakończenie ulicy Strzeleckiej po remoncie. Są dwa 

odcinki drażliwe i prośba jest taka czy udałoby się korzystając z pana wiedzy znajomości, 

pomóc by przyspieszyć procedury trwające w Nadleśnictwie i kolei. Poprosiła Wójta, żeby 

przedstawił wnikliwiej sprawę panu radnemu z powiatu . 



Wójt odpowiedział, żeby nie przeciągać w czasie pozwoli sobie na kontakt z panem 

Krzysztofem. Wymaga to trochę dłuższego wytłumaczenia na czym polega to zadanie, bo jest 

to skomplikowane.  

Radna Aldona Wachowiak – Górniak miała prośbę o potwierdzenie ( zwróciła się do 

Przewodniczącego Rady). Na ostatniej komisji była rozmowa na temat uchwały w sprawie 

apelu do Sejmiku woj. wielkopolskiego dot. tego, aby przedłużyć okres i odroczyć w czasie 

wymianę kotłów bezklasowych. Według regulacji mają być do końca tego roku wymienione 

przez mieszkańców m.in. naszej gminy. Natomiast z rozmów toczonych z mieszkańcami 

wiadomo, że jest to niemożliwe. Mimo, że czystość powietrza jest bardzo istotna dla 

mieszkańców gminy i zwraca się też do radnego z powiatu, który też potwierdzi, że jest to 

istotne dla powiatu i całej wielkopolski. Jest ogromna świadomość tego. Natomiast z punktu 

widzenia możliwości finansowych mieszkańców i oni też o to apelują, sygnalizują. Uważa, że 

to o czym mówiono na ostatniej komisji, że apel od radnych Gminy Białośliwie jest bardzo 

ważny. Z tego co zrozumiała dzisiaj przed spotkaniem przed sesją, że taki apel w formie 

uchwały jako projekt będzie poddany pod rozważenie radzie gminy już w przyszłym tygodniu 

w środę. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg odpowiedział, że potwierdza. Pani Inspektor, która jest 

odpowiedzialna za ochronę środowiska na podstawie materiałów, które otrzymano z gminy 

która troszkę inaczej do tego tematu podeszła przerobiła i będzie to w formie apelu. Będzie to 

procedowane na najbliższej sesji w dniu 13 grudnia br. Zostało to pozytywnie zaopiniowane 

przez panią mecenas. Taki apel zostanie przekazany do pana Marszałka, do członków zarządu 

woj. wlkp. i radnych sejmiku samorządowego.  

Wójt Krzysztof Rutkowski powiedział, że w piątek zostanie udostępniona na stronie, 

facebooku, różnych nośnikach ankieta dotycząca Strategii Rozwoju Gminy Białośliwie. 

Prośba, aby dać przykład mieszkańcom i ankiety wypełnić, jak również namawiali 

mieszkańców do wypełniania ankiet. Są one bardzo potrzebne, przez siedem dni można to 

zrobić. Powinno zająć maksymalnie dziesięć minut. Gdyby któryś z mieszkańców zwracał 

państwu uwagę, że palą się światła na ulicy Lipowej to tłumaczyć, że trwają prace odbiorowe, 

regulacyjne i inne. To nie jest chwalenie się jakością opraw tylko końcowe prace odbiorowe.  

Pan Krzysztof Stepnowski udzielił krótkiego wyjaśnienia i będzie robił wszystko, będzie 

pomagał.  



Radna Aldona Wachowiak- Górniak powiedziała, że dla niej istotne jest to, że można uczyć się 

nawzajem. Akurat ten przypadek, który dziś podawała to przypadek, gdzie sięgnęła po 

rozwiązania Miasta i gminy Miasteczko Krajeńskie i uznała, że są jej rzeczywiście bliższe niż 

te, które zostały tutaj wypracowane i zaproponowane radnym jako projekt uchwały.  

23. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LIII sesję Rady Gminy Białośliwie. 

 

 

 

 

  

                                                                             Przewodniczący 

                                                                          Rady Gminy Białośliwie 

                                                                          Krzysztof Sonnenberg 

  

 

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


